
 
 
 

 
ΠΑΣΟΚ -ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Βασίλης Κεγκέρογλου-Βουλευτής Ν. Ηρακλείου                                                                            
 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τους Υπουργούς Οικονομικών, κ. Χρήστο Σταϊκούρα 

   Εθνικής Άμυνας, κ. Νίκο Παναγιωτόπουλο 
 
Θέμα: «Συμβάσεις ΕΑΣ» 

Κύριοι Υπουργοί, 

1. Σύμφωνα με τα στοιχεία του επιχειρησιακού σχεδίου των Ελληνικών Αμυντικών 
Συστημάτων (ΕΑΣ) 2020-2024 η εταιρία σχεδίαζε για το κύριο μέρος των τρεχουσών 
συμβάσεων με τις Ελληνικές Ένοπλες Δυνάμεις (ΕΕΔ): 

 α. Να έχει ολοκληρώσει την σύμβαση 14Β/08 (καταστροφή ναρκών) μέχρι τέλους 
του 2021. 

 β. Να έχει ολοκληρώσει την παράδοση των ΜΙΝΙΜΙ και των διοπτρών της 
σύμβασης 1α/06 μέχρι τέλους του 2021. 

 γ. Να έχει παραδώσει το ήμισυ της ποσότητας των φυσιγγίων 5,56 χιλ. της 
σύμβασης 1α/06  μέχρι τέλους του 2021και το υπόλοιπο ήμισυ μέχρι τέλους του 2022. 

 δ. Για την σύμβαση 3α/14 να έχει παραδώσει το σύνολο των ποσοτήτων των 
πυρομαχικών 40Χ53 ασκήσεων και 40Χ53 με πυροσωλήνα αυτοκαταστροφής και το 80% 
περίπου της ποσότητας των πυρομαχικών 40Χ53 χωρίς πυροσωλήνα αυτοκαταστροφής  
μέχρι τέλους του 2021 και το υπόλοιπο μέχρι τέλους του 2022. 

 ε. Για την σύμβαση 6α/09  να έχει παραδώσει το σύνολο των πυρομαχικών 30 χιλ. 
ΑΡ. ασκήσεων και το 15% περίπου των πυρομαχικών 30 χιλ. ΑΡ. μάχης μέχρι τέλους του 
2021 και το υπόλοιπο 75% μέχρι τέλους του 2022. 

2. Εξ άλλου, σύμφωνα με τον ετήσιο προϋπολογισμό για το 2022, η εταιρία αναμένει: 

 α. Έσοδα από πωλήσεις προς τις ΕΕΔ ύψους περίπου 26 εκατ. ευρώ και 

 β. Σε 5ετή χρονικό βάθος νέο έργο περίπου 110 εκατ. ευρώ από συμβάσεις του 
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας συνολικού ύψους περίπου 800 εκατ. ευρώ (π.χ. ρουκέτες 
RM122, MLRS, πυρομαχικά αρμάτων μάχης 120 χιλ., εκσυγχρονισμός συστημάτων RM70 
κλπ). 

Δεδομένου ότι, παρήλθε το 1ο πεντάμηνο του 2022: 

 α. Ο προαναφερθείς προγραμματισμός της πιο πάνω παραγράφου 1 φαίνεται πως 
έχει σοβαρές αποκλίσεις από διάφορες αιτίες άσχετες με την παραγωγική δυνατότητα της 
εταιρίας και ενδεχομένως μη οφειλόμενες σε λόγους ρευστότητας, αλλά οφειλόμενες σε 
αστοχίες διοικητικής φύσεως που συντείνουν στην πολύμηνη διακοπή της παραγωγής, 
στην αύξηση του κόστους παραγωγής κλπ και 

 β. Δεν υπάρχει καμιά εξέλιξη για το αναμενόμενο νέο έργο που αναφέρεται στην 
πιο πάνω παράγραφο 2. 

 
Ερωτάσθε κ.κ. Υπουργοί: 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

6033

Ημερομ. Κατάθεσης:

24/6/2022



1. Τι συμβάσεις προγραμματίζει να αναθέσει το ΥΠΕΘΑ στα ΕΑΣ, ως κύριο ανάδοχο, 
μέχρι 31/12/2022; 

2. Σε ποιες συμβάσεις, που προγραμματίζει το ΥΠΕΘΑ να ανατεθούν εντός του 2022, 
θα προβλέπεται υποχρέωση της ξένης εταιρίας να δώσει υποκατασκευαστικό έργο στα 
ΕΑΣ τουλάχιστον 20% και άνω; 

3. Ποια είναι η εκτιμώμενη αξία του έργου που αναμένεται να αναλάβουν τα ΕΑΣ από 
αναθέσεις του ΥΠΕΘΑ (τα ΕΑΣ ως κύριος ανάδοχος και το αναμενόμενο 
υποκατασκευαστικό έργο από αναθέσεις σε ξένες εταιρίες); 

4. Που οφείλονται οι προαναφερθείσες στην παράγραφο 1 αποκλίσεις ανά σύμβαση; 

5. Ποιοι οι λόγοι που δεν παράγονται π.χ. τα φυσ. 5,56 χιλ. και τα πυρομαχικά 40Χ53;   

6. Τι έσοδα είχε η εταιρία το 2021 και ποιες οι εκτιμήσεις για το 2022; 

7. Αντιλαμβάνονται στην Κυβέρνηση ότι οι αποκλίσεις στην παραγωγή, αν και δεν 
οφείλονται στην παραγωγική ικανότητα της εταιρίας, δημιουργούν προβλήματα στις 
σχέσεις της με τα Γενικά Επιτελεία και πελάτες του εξωτερικού ή αυτό αποτελεί σκόπιμο 
στόχο ορισμένων; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 
 

Βασίλειος Κεγκέρογλου            




